



Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--1908

URL - <http://vostokoriens.jes.su>

All right reserved

Issue 6 Volume . 2015

HIGHLANDERS OF THE NORTH CAUCASUS AS A RESOURCE FOR MANNING THE RED ARMY IN 1920-1930

Alexey Bezugolny

Abstract

The article is devoted to the problems of the mountain North Caucasus peoples' inclusion to the process of the Soviet Armed Forces building in 1920-1930s. During this period conditions for social, cultural and intellectual developments of young mountain inhabitants and for the formation of Soviet social consciousness were created. This process has been difficult and nonlinear, but in general it led to the full integration of the mountain peoples in the life and destiny of the country.

Keywords list (en): Workers' and Peasants' Red Army, North Caucasus Military District, mountain peoples of the North Caucasus, mobilization, military accounting work

Date of publication: 01.11.2015

Citation link:

Bezugolny A. HIGHLANDERS OF THE NORTH CAUCASUS AS A RESOURCE FOR MANNING THE RED ARMY IN 1920-1930 // Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. – 2015. – Issue 6 C. 54-63 .
URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-30/>

ГОРЦЫ СЕВЕРНОГО КАВКАЗА КАК РЕСУРС ДЛЯ КОМПЛЕКТОВАНИЯ РККА В 1920-1930-Е ГГ.

Безугольный Алексей Юрьевич

Аннотация

Статья посвящена проблеме включения горских народов Северного Кавказа в процесс строительства Вооруженных Сил Советского Союза в 1920-1930-е гг. В этот период создавались условия для социального, культурного и интеллектуального развития горской молодежи и формирования у нее советского общественного сознания. Этот процесс развивался сложно и нелинейно, но в целом привел к искомому результату - включению горских народов в жизнь и судьбу страны.

Ключевые слова: Рабоче-Крестьянская Красная армия, Северо-Кавказский военный округ, горские народы Северного Кавказа, мобилизация, военно-учетная работа

Дата публикации: 01.11.2015

Ссылка для цитирования:

Безугольный А. Ю. ГОРЦЫ СЕВЕРНОГО КАВКАЗА КАК РЕСУРС ДЛЯ КОМПЛЕКТОВАНИЯ РККА В 1920-1930-Е ГГ. // Восток. Афро-азиатские общества: история и современность. – 2015. – Выпуск №6 С. 54-63 .

URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-30/>